

NORTH WEST DEVELOPMENT AUTHORITY
MISSION DE DÉVELOPPEMENT DU NORD OUEST

P. O. Box, 442, Bamenda

Tel: (237) 233 36 13 78

Fax: (237) 233 36 16 61

Email: mideno1981@gmail.comWebsite: www.mideno.org

Cay



Bamenda, the 16 OCT 2024

N° 142/MIDENO/B/ MITB/13/84

TENDER NOTICE

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER N° 142/RNIT/ PULCCA/MIDENO/ MITB/ B/13/84/2024 OF 16 OCT 2024 FOR THE RECRUITMENT OF A CONSULTING FIRM TO CARRY OUT A TECHNICAL ASSISTANCE TO PROMOTE CLIMATE SMART AGRICULTURE (CSA) TECHNIQUES

FINANCING: Emergency project to combat food crisis in Cameroon (PULCCA)

1.0 Subject of the Invitation to Tender

Within the framework of the emergency project to combat food crisis in Cameroon, the Director General of the North West Development Authority (MIDENO), hereby launches a Restricted National Invitation to Tender for the recruitment of a consulting firm to carry out technical assistance to promote Climate Smart Agriculture (CSA) techniques

This invitation to tender is launched following: Request for Manifestation of Interest N° 028/RMI/PULCCA/MIDENO/B/13/84/2024 of 9th April 2024 for the recruitment of a consulting firm to carry out technical assistance to promote Climate Smart Agriculture (CSA) techniques

2.0 Nature of services: The services involved in this Call for Tender shall include:

1. Needs Assessment:

- Conduct a comprehensive needs assessment to evaluate the current knowledge and practices of farmers regarding CSA.
- Mobilize target communities and vulnerable beneficiary farmers

2. Curriculum Development:

- Develop a training curriculum tailored to the needs of the targeted farmers, based on the Farmer Field School approach.
- Ensure that the curriculum covers key components of CSA, including sustainable land management, water conservation, agroforestry, and crop diversification.

3. Training Facilitation:

- Organize a Training of Master Trainers in the Farmer Field School Approach
- Organize and facilitate training sessions for facilitators in the 28 target sub Divisions of the Project
- Identify sites for the setting up of farmer field schools in each council area
- Organize and facilitate training sessions for farmers using participatory methods, including field demonstrations and hands-on activities.
- Develop training materials (manuals, guides, audiovisual tools) to support learning.

4. Monitoring and Evaluation:

- Establish indicators for measuring the effectiveness of the training program.
- Develop a monitoring and evaluation framework to assess training outcomes and farmer adoption of CSA practices.

5. Reporting:

- Prepare detailed reports summarizing training activities, participant feedback, and recommendations for future CSA initiatives.

2.0 The specific objectives of the assignment:

1. **Capacity Building:** Strengthen the capacity of 4,640 farmers to implement Climate Smart Agriculture practices.
2. **Improve Productivity:** Enhance agricultural productivity while conserving resources and minimizing environmental impact.
3. **Sustainable Practices:** Promote sustainable farming practices that increase resilience to climate change.

3.0 **Execution Deadline:** The maximum execution deadline provided for by the Project Owner shall be **Six (6) Months** from the date of notification of Service Order to start the execution

4.0 **Participation and Origin:** Participation in this Invitation to Tender is restricted to the following pre-qualified firms:

Name of Pre-Qualified Firms	Address
Rural Development Consultancy (RDC)	P.O Box 20, Ndop Ngoketunjia Division North West Region, Cameroon Tel: 674 51 88 44/ 657 195 777
St Albert Charity	15 Durban Street Wuse II, P.M.B 5007 Wuse – P.O Abuja – F.C.T Federal Republic of Nigeria Tel: +234 812 775 0151/+234 803 305 9201 and Cameroon Contact number +237 675 55 84 49 Yaounde
Bary Links Company	Tel: +237 675 75 36 19/697 07 23 26

5.0 **Financing:** Services which form the subject of this Invitation to tender shall be financed by the **emergency project to combat food crisis in Cameroon (PULCCA)**

6.0: **Bid Bond:** Each bidder must include in his Administrative Documents, a bid bond issued by a financial institution approved by the Ministry in charge of Finance featuring on the list in document 10 of the tender file for an amount of: **Three million seven hundred and ten thousand eight hundred and ninety (3,710,890) fcfa** and valid for ninety (90) days beyond the validity of the bids.

7.0 **Consultation of Tender File:** The tender file maybe consulted during working hours **from 8:00 am to 4:00 pm** at the **Secretariat of the Director General, MIDENO Head Office, Ayaba Street, P.O. Box 442, Bamenda**; Email: **midenobda@yahoo.com**; Tel: **237 233 336 378** following the publication of this notice.

8.0 **Acquisition of Tender File:** The tender file may be obtained during working hours **from 8:00 am to 4:00 pm** at the **Secretariat of the Director General, MIDENO Head Office, Ayaba Street, P.O. Box 442, Bamenda**; Email: **midenobda@yahoo.com**; Tel: **237 233 331 661** following the publication of this notice against payment of a non-refundable sum of **One hundred and twelve Thousand one hundred and ten (112,110) fcfa** payable at **Special Account CAS-ARMP N° 06845-97568660001-28 of any BICEC Branch in Cameroon**.

9.0 **Admissibility of offers:** To avoid the risk of being rejected, only originals or true copies certified by the issuing service or administrative authorities (Senior Divisional Officers, Divisional Officers, Bank Officials, Taxation Officials etc.) of the administrative documents required, including the bid bond, must imperatively be produced in accordance with the Special Conditions of the invitation to tender. The documents must obligatorily not be older than three (3) months and must not be produced after the signing of the tender file.

Any bid not in conformity with the prescriptions of this notice and tender file shall be declared inadmissible. Especially the absence of a bid bond issued by a first-rate bank approved by the Ministry in charge of Finance or the non-respect of the models of the tender file documents shall lead to direct rejection of the bid without any appeal being entertained.

10.0 **Submission of Bids:** Each bid drafted in English or French in **seven (7) copies including one (1) original and six (6) copies marked as such, should reach the MIDENO Head Office located at Ayaba Street, P.O. Box 442, Bamenda** not later than **08 NOV 2024** at **10:00 am prompt** and should carry the inscription:

"Restricted National Invitation to tender N° **142**./RNIT/PULCCA/MIDENO/MITB/B/13/84/2024 of **16 OCT 2024** for the recruitment of a consulting firm to carry out a technical assistance to promote

Climate Smart Agriculture (CSA) techniques”

“To be opened only during the bid-opening session”

11.0 Opening of Bids: The bids shall be opened in **TWO** phases. The administrative file and the technical offer shall be opened first followed by the opening of the financial offers of bidders who obtained the minimum required technical score. The opening of the administrative documents and the technical shall take place on the.....**08 NOV 2024**..... at **11:00 am** prompt local time by the Internal Tenders Board of MIDENO in the **MIDENO conference Room at the PMO located along Ayaba Street, opposite Mansfield Plaza Hotel**. Only bidders can attend or be duly represented by a person of their choice. The opening of the financial offers shall take place at the end of technical evaluation and shall concern only bidders who must have obtained a **minimum score of 75 points on a scale of 100 points**

12.0 Evaluation Criteria: The bids shall be evaluated according to the following principles

A. Eliminary criteria

- Absence of an administrative document and non-presentation after 48 hours
- Incomplete Technical Proposal
- False declaration or falsified documents
- Lack of appropriate personnel and experience needed
- Technical proposal below the cut-off mark of 65%
- Absence or insufficient Bid Bond
- Late submission of bids
- False declarations or forged documents
- Direct or indirect association with the conception, preparation of technical specifications and other documents concerned with this tender.
- Presence of information on Financial bid in the Technical bid

B. Essential criteria

SN	Criteria	Score
i	Consultant's experience relevant to the assignment (Experience in the same or similar type of assignments)	30
ii	Methodology	40
iii	Qualifications of key personnel	30
TOTAL		100

13. Selection method of consultant: The consultant shall be selected using the **Quality Cost- Based selection method** in accordance with the procedures described in this Tender File.

14.0 Validity of Offers: Bidders shall remain committed to their bids for **30 days** from the deadline set for the submission of bids.

15.0 Complementary Information: Complementary information can be obtained during working hours from the **Secretariat of the Director General, MIDENO, P.O. Box 442, Bamenda**: Email: midenobda@yahoo.com: Tel: 237 233 336 378

FOR: NORTH WEST DEVELOPMENT AUTHORITY

opies

- MINMAP NWR (For information)
- ARMP (for publication and archiving)
- Chairpersons MITB (for information)
- Notice Board MIDENO (for information)
- Service of Contracts (For filing)



Cletus Anne Matoyah
ECONOMIST (PLEG Hors Echelle)

NORTH WEST DEVELOPMENT AUTHORITY
MISSION DE DÉVELOPPEMENT DU NORD OUEST

P.O. Box, 442, Bamenda

Tel: (237) 23336 13 78

Fax: (237) 3336 16 61

Email: mideno1981@gmail.com

Website: www.mideno.org



Bamenda,

16 OCT 2024

N° 142/MIDENO/B/.....

MITB/13/84

AVIS D'APPEL D'OFFRES

APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT N° 16 OCT 2024 /AONR/PULCCA/MIDENO/ MITB/ B/13/84/2024 POUR LE RECRUTEMENT D'UN CABINET DE CONSEIL POUR RÉALISER UNE ASSISTANCE TECHNIQUE POUR LA PROMOTION DES TECHNIQUES D'AGRICULTURE INTELLIGENTE AVEC LE CLIMAT (CSA)

Financement : Projet d'urgence de lutte contre la crise alimentaire au Cameroun (**PULCCA**)

Objet de l' Appel d'Offres : Dans le cadre du projet d'urgence de lutte contre la crise alimentaire au Cameroun, le Directeur Général de l'Autorité de Développement du Nord-Ouest (MIDENO), lance un Appel d'Offres National Restreint pour le recrutement d'un cabinet de conseil pour réaliser une assistance technique visant à promouvoir Techniques d'agriculture intelligente face au climat (AIC)

Le présent appel d'offres est lancé suite à : Appel à Manifestation d'Intérêt N° 028/RMI/PULCCA/MIDENO/B/13/84/2024 du 9/4/2024 pour le recrutement d'un cabinet de conseil pour réaliser une assistance technique visant à promouvoir Techniques d'agriculture intelligente face au climat (AIC)

Nature des services: Les services concernés par cet appel d'offres comprendront:

1. **Évaluation des besoins :**

1. Effectuer une évaluation complète des besoins afin d'évaluer les connaissances et les pratiques actuelles des agriculteurs en matière d'agriculture intelligente face au climat.
2. Mobiliser les communautés cibles et les agriculteurs bénéficiaires vulnérables

2. **Élaboration du programme d'études :**

1. Élaborer un programme de formation adapté aux besoins des agriculteurs ciblés, basé sur l'approche de l'école pratique d'agriculture.
2. Veiller à ce que le programme couvre les éléments clés de l'agriculture intelligente face au climat, notamment la gestion durable des terres, la conservation de l'eau, l'agroforesterie et la diversification des cultures.

3. **Animation de la formation :**

1. Organiser une formation de maîtres formateurs à l'approche de l'école pratique d'agriculture
2. Organiser et animer des sessions de formation pour les animateurs dans les 28 sous-divisions cibles du projet
3. Identifier les sites pour la mise en place de champs-écoles d'agriculture dans chaque zone de conseil
4. Organiser et animer des sessions de formation pour les agriculteurs en utilisant des méthodes participatives, y compris des démonstrations sur le terrain et des activités pratiques.

5. Développer des supports de formation (manuels, guides, outils audiovisuels) pour soutenir l'apprentissage.
4. **Suivi et évaluation :**
 1. Établir des indicateurs permettant de mesurer l'efficacité du programme de formation.
 2. Élaborer un cadre de suivi et d'évaluation pour évaluer les résultats de la formation et l'adoption par les agriculteurs des pratiques d'agriculture intelligente face au climat.
5. **Rapports:**
 1. Préparer des rapports détaillés résumant les activités de formation, les commentaires des participants et les recommandations pour les futures initiatives d'agriculture intelligente face au climat.

2.1 Les objectifs spécifiques :

1. **Renforcement des capacités :** Renforcer la capacité de 4 640 agriculteurs à mettre en œuvre des pratiques d'agriculture intelligente face au climat.
2. **Améliorer la productivité :** Améliorer la productivité agricole tout en préservant les ressources et en minimisant l'impact environnemental.
3. **Pratiques durables:** Promouvoir des pratiques agricoles durables qui augmentent la résilience au changement climatique.

3. Délais d'exécution : Le délai maximum d'exécution prévu par le Maître d'Ouvrage sera de **Six (6) mois**.

4. Participation et origine : Participation à cette Invitation à. L'offre est limitée aux pré-entreprises qualifiées :

Nom des entreprises pré-qualifiées	Adresse
Rural Development Consultancy (RDC)	P.O Box 20, Ndop Ngoketunjia Division North West Region, Cameroon Tel: 674 51 88 44/ 657 195 777
St Albert Charity	15 Durban Street Wuse II, P.M.B 5007 Wuse – P.O Abuja – F.C.T Federal Republic of Nigeria Tel: +234 812 775 0151/+234 803 305 9201 and Cameroon Contact number +237 675 55 84 49 Yaounde
Bary Links Company	Tel: +237 675 75 36 19/697 07 23 26

5. Financement : Les prestations faisant l'objet des présentes. L'appel d'offres sera financé par le projet d'urgence de lutte contre la crise alimentaire au Cameroun (**PULCCA**)

6.0 Caution de Soumission: Chaque soumissionnaire devra joindre dans ses Documents Administratifs, une caution de soumission émise par un établissement financier agréé par le Ministère en charge des Finances figurant sur la liste figurant dans le document 10 du dossier d'appel d'offres pour un montant de: Trois millions sept cents. et dix mille huit cent quatre-vingt-dix (**3 710 890**) **fcfa** et valable trente (30) jours au-delà de la validité des offres

7. Consultation du Dossier d'Appel d'Offres : Le dossier peut être consulté aux heures **ouvrables de lundi à vendredi de 8h à 16h** au **Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur General. Situé à Ayaba Street. B.P. 442, Bamenda** : Email : midenobda@yahoo.com: Tel **237 233 331 661** des publications du présent avis.

8. Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres : Le dossier peut être obtenu au **Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur General. Situe à Ayaba Street. B.P. 442, Bamenda :** Email : **midenobda@yahoo.com**: Tel **237 233 331 661** des publications du présent avis, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **Cent douze Mille cent dix (112,110) francs CFA, ou l'équivalent**, payable dans une Agence BICEC au « **Compte Spécial –CAS ARMP N° 06845-97568660001-28**. La quittance doit identifier le payeur comme représentant de l'entreprise ou groupement désireux de participer à l'Appel d'Offres

9. Recevabilité des offres : Sous peine de rejet, les autres pièces administratives requises devront être impérativement produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou une autorité administrative (Préfet, Sous-préfet,...), conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles devront obligatoirement dater de moins de trois (03) mois précédant la date de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'Avis d'Appel d'Offres.

Toute offre non conforme aux prescriptions du présent avis et du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre agréée par le Ministère chargé des Finances ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet de l'offre.

10. Remise des offres : Chaque offre rédigée en français ou en anglais en **Sept (7) exemplaires dont 1 original et (6) copies** marques comme tels, devra parvenir au **Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur General de la MIDENO, situé à Ayaba Street, B.P. 442, Bamenda;** Email: **midenobda@yahoo.com**: Tel: **237 233 336 378**, au plus tard le **08 NOV 2024** à **10 : 00 h précise** et devra porter la mention :

APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT N°.....142...../AONR/ PULCCA/MIDENO/ MITB/ B/13/84/2024 DE08 OCT. 2024..... POUR LE RECRUTEMENT D'UN CABINET DE CONSEIL POUR RÉALISER UNE ASSISTANCE TECHNIQUE POUR LA PROMOTION DES TECHNIQUES D'AGRICULTURE INTELLIGENTE AVEC LE CLIMAT (CSA)

« A n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

11. Ouverture des plis : L'ouverture sera faite en **DEUX** phase. L'ouverture des pièces administratives et des offres techniques aura lieu le..... **08 NOV 2024** à **11h** précise par la Commission Interne de Passation des **Marchés** dans la salle de conférence de la **Mission de Développement du Nord-Ouest (MIDENO)** sise **au Siège Social situé à Ayaba Street, en face Mansfield Plaza Hôtel**. Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une personne de leur choix.

12. Principaux Critères d'évaluation : Les Offres seront évaluées selon les principaux critères suivant:

A. Critères Eliminatoires

- Absence de document administratif et non-présentation au bout de 48 heures
- Les Offres incomplètes
- Absence ou insuffisance de la caution de soumission
- Soumission en retard
- Les documents frauduleux ou falsifiés
- Association direct ou indirect à la conception, préparation des spécifications techniques et autres documents concernant cet Avis d'Appel d'Offres
- Absence d'une pièce Administrative
- Délai d'exécution supérieur à celui requis – Quatre mois

- Présence d'informations financières dans l'offre technique

B. Critères Essentielle

SN	Critères	Points
1	Expériences des consultants pertinents au service	30
2	Plan de travail et méthodologie proposés par rapport aux termes de référence	40
3	Qualifications et compétences des personnel clés pour le service	30
TOTAL		100

13. Méthode de sélection du consultant : Le consultant sera choisi par la **méthode de sélection basée sur la qualité et cout**, conformément aux procédures décrites dans le présent DAO.

14. Durée de validité des offres : Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant **90 jours** à partir de la date limite fixée pour la remise des offres

15. Renseignements complémentaires : Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables de lundi à vendredi de 8h à 15h au Siège Social de la MIDENO, Secrétariat du Directeur Général, situé à Ayaba Street, B.P. 442, Bamenda; Email: midenobda@yahoo.com; Tel: 237 233 331 661

POUR : MISSION DE DEVELOPPEMENT DU NORD OUEST



Clatus Amur Matoyah
ECONOMIST (PLEG hors Echelle)

Ampliations:

- MINMAP NWR (pour information)
- ARMP (pour publication et archivage)
- Président de la CPMI MIDENO (pour information)
- Affichage MIDENO (pour information)
- Service des marches MIDENO (pour archivage)